
       

 

 

 

Møtebok for Kirkelig fellesråd 

 

Møtedato: 27.09.2023 

Møtetid: kl. 13:00-14:50 

Møtested: Menighetssenteret, spisesalen 

 

 

Tilstede:  

Sven Tommy Lillerafoss Grøtteland, Gunn Elvebakk, Åse Tønnessen Sæbø, Bjørg  Narvestad Fredriksen, 

Ann-Kristin Røyseland, Preben Forgard Lindland. 

 

Meldt forfall: 

Marit Homme, Birgitte Kvinlaug. 

 

Godkjenning 
A. Innkalling til møtet 
B. Møtebok 08.03.2023 

 
 
Meldingssaker 
Sak 000011 Rererat fra Administrasjonsutvalget 13.09.2023 

Sak 000012 Projektorer i Kvinesdal kirke 

Sak 000013 Overgang til kirkens lokale skrivebord 

Sak 000014 Orientering om verneplan for Feda 

Sak 000015 Orientering om Navnet Minnelund i Kvinesdal 
 
Vedtaksaker 
Sak 007/23 Økonomiplan 2024-2027 

Sak 008/23 Evaluering kirkevalget 
Sak 009/23 Minnelund ved Feda kirke 

Sak 010/23 Evaluering av valgperioden for kirkelig fellesråd og menighetsråd 

Sak 011/23 Justering av regler for minnelunden ved Kvinesdal kirkegård 

 
 
Neste møte i kirkelig fellesråd blir onsdag 29. november kl 13:00 på Menighetssenteret. Dette er siste møte 
i valgperioden. Det blir konstituering av nytt fellesråd samme dag. 
 
 
Kvinesdal 27. september 2023 
 
 
Åse Tønnessen Sæbø 
Leder (signatur) 
 

 

 



       

 

 

Sak 007/23 Økonomiplan 2024-2027 

Vedlagt følger forslag til økonomiplan 2024-2027 for kirkelig fellesråd. 

 

Økonomiplanen er utarbeidet etter samme mal som foregående år: 

1. Visjon og mål 

2. Organisasjon og personal 

3. Kirkebygg 

4. Gravplassene 

5. Drifts- og investeringsbehov. 

 

Innspill fra menighetsrådene fra 2022 som ikke er innhentet i 2023 

Kvinesdal menighet i sak 21/22, 31. august, ønsket denne prioriteringslisten for tiltak i Kvinesdal: 

1. Tilskudd til diakon 

2. Utbedring av kledning på nordsiden av Kvinesdal kirke 

3. Tilrettelegge område for rullestoler/lekekrok i kirka. 

4. Vask og maling av kirketårnet 

5. Ny sjuarmet lysestake. 

 

Feda menighetsråd behandlet innspill til økonomiplanen i sak 16/22, 7. september, og hadde følgende 

prioritet: 

- Nye benkeputer i Feda kirke som 1. prioritet i økonomiplanperioden. 

 

Drift – aktivitetsendring utenfor egen budsjettramme 

Kvinesdal menighetsråd har lenge ønsket å prioritere økt tilskudd til diakonstillingen på kr 

100.000. 

På bakgrunn av dette må kirkelig fellesråd vurdere om vi skal kjøre fram økning av tilskuddet til 

diakonstillingen i økonomiplanen. Menighetsrådenes andel på kr 200.000 i 2023 er fordelt med kr 30.000 på 

henholdsvis Fjotland og Feda, og kr 140.000 på Kvinesdal. Overskuddet fra Treklang året før kommer til 

fratrekk. I 2022 var dette på kun kr 9.304. I tillegg er det innsamling gjennom Treklang til diakoni. 

Oppdatertetall for årets innsamling kan legges fram i møtet. 

 

Investeringer – aktivitetsendring utenfor egen budsjettramme 

I forslaget til økonomiplanen er det to investeringstiltak som ligger utenfor egen budsjettramme i denne 

perioden: 

1. Utbedring av nordveggen ved Kvinesdal kirke kr 250.000 

2. Opparbeidelse av Navnet Minnelund, Feda kirkegård kr 100.000 

 
Ellers er det ingen store vedlikeholdskostnader som ligger innenfor økonomiplanperioden. Utvidelse av 

Kvinesdal gravplass, er foreløpig satt på pause. Slik situasjonen er nå, kan det se ut til at gravplassen er stor 

nok i overskuelig framtid. Det er likevel muligheter for en utvidelse mot vest, om situasjonen skulle endre 

seg. 

Et annet tiltak som kan være spennende er å se på mulighet for solceller på Fjotland kyrkje. Den har en stor 

takflate som ligger sørvendt, og har et potensiale for solceller. Dette må vi komme tilbake til. 

 

Strømutgifter 

Vi har god kontroll på strømforbruket i kirkene, men økte strømpriser vil være en realitet i årene framover. 

Vi har så langt hatt gunstig strømpris gjennom en interkommunal strømavtale. Prisbildet viser likevel at også 

i innværende år, vil strømutgiftene være betydelige høyere enn de foregående årene. Dette må tematiseres 

overfor kommunen. 

 

Tiltak innenfor egen budsjettramme 

Tiltakene som er listet opp i økonomiplanen innenfor egen budsjettramme, kommer vi tilbake til i 

budsjettarbeidet senere. Viser for øvrig til kapittel 5.3 i økonomiplanen. 

 



       

 

 

Konklusjon 

Kirkelig fellesråd prioriterer følgende tiltak utenfor egen budsjettramme 

1. Investeringstiltak: Utbedring av kledning på nordsiden av Kvinesdal kirke kr 250.000. 

2. Driftstiltak: Økning i årlig tilskudd til diakonstilling: kr 100.000. 

3. Kirkelig fellesråd ber kommunen vurdere driftstilskuddet til kirkelig fellesråd som følge av økte 

strømpriser. 

 

Forslag til vedtak: 

Kirkelig fellesråd prioriterer følgende tiltak utenfor egen budsjettramme 

1. a. Investeringstiltak: Utbedring av kledning på nordsiden av Kvinesdal kirke kr 250.000. 

2. Driftstiltak: Økning i årlig tilskudd til diakonstilling: kr 100.000. 

 

Møtebehandling: 

I møte kom opp en viktig tilføyelse: 

b. Opparbeidelse av Navnet Minnelund, Feda kirkegård kr 100.000 

 

Vedtak: 

Kirkelig fellesråd prioriterer følgende tiltak utenfor egen budsjettramme 

2. a. Investeringstiltak: Utbedring av kledning på nordsiden av Kvinesdal kirke kr 250.000. 

b. Opparbeidelse av Navnet Minnelund, Feda kirkegård kr 100.000 

2. Driftstiltak: Økning i årlig tilskudd til diakonstilling: kr 100.000. 

 

Sak 008/23 Evaluering kirkevalget 

Mandag 11. september ble kirkevalget gjennomført på seks ulike lokasjoner i Kvinesdal. 

 

I perioden 10. august – 8. september var det forhåndsstemming på Menighetssenteret mandag-fredag kl 12-

15, samt torsdag 31.8 kl 15-20. I tillegg var det forhåndsstemming ved Kvinesdal omsorgssenter i to timer. I 

hvert av de tre soknene ble det også tilbudt forhåndsstemming etter en gudstjeneste. Nytt av året var 

mulighet til å stemme digitalt i hele perioden fra 10.8 til 6.9. 

 

Kirkevalget er et stort løft med mange frivillige medarbeidere. Av de 6 valglokalene i kommunen, var fem av 

dem var åpne fra 13-19, mens valglokalet på menighetssenteret var åpent fra 08-20.  

 

Litt om valggjennomføring og valgdeltakelse 

A. Feda sokn 

Feda sokn er inndelt i to stemmekretser. Hoveddelen er Feda, mens området øst for fjorden tilhører 

Liknes stemmekrets. Tidligere ble det avholdt i Kvinesdal, denne gang ble begge lister flyttet til 

Feda skole i samråd med leder i valgstyret på Feda. Det gjorde ikke utslag på deltakelsen. Totalt var 

det 101 som stemte i 2023 – herav 25 digitale, mens 100 stemte i 2019. Valgdeltakelse på 24 % er 

veldig bra. En av årsakene er nok at kirkevalget skjedde nært det offentlige valget. Det opplevdes litt 

for tett på det offentlige valget for flere.  

Uansett har Feda en svært høy grad av deltakelse. I 2019 var det 88 stemte ved 

bispedømmerådsvalget, men vi har ikke fått endelige tall for årets valg. 60 stemte på papir, 

sannsynligvis er det litt lavere deltakelse ved dette valget. Det var 16 færre som stemte på papir på 

bispedømmerådet enn ved menighetsrådet. 

 

B. Kvinesdal sokn 

Kvinesdal sokn er delt inn i fire valgkretser, Liknes, Austerdalen, Vesterdalen og Øye. 

Valgdeltakelsen varierte i de ulike kretsene, samlet sett var det 225 som stemte ved ett av valgene – 

totalt 8 % av de stemmeberettigede, av dette stemte 66 digitalt. I 2019 var det 10 % oppslutning med 



       

 

 

305 som stemte. Oppslutningen er lavest i Austerdalen valgkrets med 3-4 % oppslutning. Det var 29 

færre som stemte på papir ved bispedømmerådsvalget enn ved menighetsrådsvalget. 

 

C. Fjotland sokn 

Fjotland sokn er delt inn i to valgkretser: Kvinlog og Austerdalen. Valget i Austerdalen holdes 

sammen med valget til Kvinesdal sokn. Det var kun en stemme på valgdagen, men tre 

forhåndsstemmer gjorde at deltakelsen likevel var 7,5 % i kretsen. Samlet hadde Fjotland sokn 11 % 

oppslutning – totalt 49 stemmer – herav 13 digitale. I 2019 var det 62 som stemte ved ett av valgene 

– 14 % oppslutning. Også i Fjotland er det lavere oppslutning om bispedømmerådsvalget, og 7 færre 

stemte på papir enn ved soknerådsvalget 

 

Om antall stemmesteder 

Kvinesdal har mange stemmesteder sammenlignet med nabokommuner som Flekkefjord og Farsund, med 

henholdsvis 4 og 3 stemmesteder. Slik valgreglene er formulert er vi pliktig til å ha samme valgkretser som 

kommunen. En viktig forskjell på kommunestyre- og kirkevalg er at kommunen har digitalt manntall. Vi må 

registrere stemmegivere i den kretsen de hører hjemme, alle andre blir regnet som fremmedstemmer. 

Kanskje er tiden kommet for at kirkevalget må skilles enda klarere fra det offentlige valget. 

 

Valgkort 

Ved kirkevalget i 2019 ble det sendt ut valgkort, det ble de ikke gjort denne gangen. Ved det offentlige 

valget ble det sendt ut valgkort i digipost. Manglende utsendelse kan være en av årsakene til at oppslutningen 

var noe lavere enn sist. Hovedproblemet er neppe manglende valgkort, men interessen for valget. 

 

Digital stemmegivning 

Nytt av året var muligheten til å stemme digitalt. Tilbakemeldingen på dette var gode i menighetenee i 

Kvinesdal var det mellom 25-30 % av stemmene som kom digitalt.  

 

Konklusjon 

Digital forhåndsstemming og rikelig åpningstid til forhåndsstemming, samt mange valglokaler tilsier at folk 

har hatt god anledning til å stemme. Da er det bekymringsfult at ikke flere benytter seg av stemmeretten. 

Unektelig oppleves bispedømmerådsvalget lite relevant og komplekst for en del. Det er vanskelig å forsvare 

den store ressursbruken til kirkevalget. Årets valg har en total prislapp på 70 millioner. Fordelt ut på alle som 

stemte, er det sagt at prislappen ble kr 260 pr stemme.  

Lokalt i Kvinesdal bør vi gå gjennom og vurdere om valget skal gjennomføres på samme måte neste gang, 

men seks valglokaler? Bør vi som menigheter i den norske kirke ta til ordet for en nyordnng som fristiller 

kirkevalget fra det offenltige valget?  

 

Spørsmål til drøfting 

- Erfaringer fra årets valg 

- Hvordan fungerte digital forhåndsstemming 

- Innspill til hvorfor stemmeandelen var så lav 

- Hva kan gjøres for at kirkevalget skal oppleves mer relevant og at flere vil benytte stemmeretten? 

- Er tiden kommet for å skille kirkevalget fra det offentlige valget? 

 

Forslag til vedtak: 

Kvinesdal kirkelige fellesråd drøftet kirkevalget 2023, og hadde følgende innspill. 

Kirkevergen bes sende en tilbakemelding til kirkerådet med de kommentarene som kom fram. 

 



       

 

 

Møtebehandling: 

Det ble drøftet inngående. Dersom dagens valgordning skal videreføres kom kirkelig fellesråd med følgende 

forbedringspunkter: 

Nasjonalt:  

1. Utvide forhåndsstemmeperioden for digitalt valg. 

2. Tilrettelegge for digitalt manntall. Dette vil også gjøre det lettere å utvide valgperioden for digital 

stemmegivning. 

Lokalt: 

1. Redusere antall valgkretser fra seks til tre. Hvert sokn utgjør da en valgkrets 

2. Begrense åpningstiden ved forhåndsvalget. I år hadde vi åpent fem dager i uka. Det burde være 

tilstrekkelig med tre dager i uka og heller ha noen dager med litt utvidet åpningstid. 

 

Forslag om å anbefale å gå over til indirekte valg til bispedømmeråd/kirkemøte. Dette forslaget fikk 4 

stemmer, mens to representanter ønsker å videreføre dagens ordning med direkte valg. Indirekte valg betyr i 

så fall at bispedømmeråd/kirkemøte blir valgt av medlemmene i de nye menighetsrådene. 

 

Vedtak: 

Det ble drøftet inngående. Dersom dagens valgordning skal videreføres kom kirkelig fellesråd med følgende 

forbedringspunkter: 

Nasjonalt:  

1. Utvide forhåndsstemmeperioden for digitalt valg. 

2. Tilrettelegge for digitalt manntall. Dette vil også gjøre det lettere å utvide valgperioden for digital 

stemmegivning. 

Lokalt: 

1. Redusere antall valgkretser fra seks til tre. Hvert sokn utgjør da en valgkrets 

2. Begrense åpningstiden ved forhåndsvalget. I år hadde vi åpent fem dager i uka. Det burde være 

tilstrekkelig med tre dager i uka og heller ha noen dager med litt utvidet åpningstid. 

 

Forslag om å anbefale å gå over til indirekte valg til bispedømmeråd/kirkemøte. Dette forslaget fikk 4 

stemmer, mens to representanter ønsker å videreføre dagens ordning med direkte valg. 

 

Sak 009/23 Minnelund ved Feda kirke 

I sak 3/2023 18.01.2023 behandlet kirkelig fellesråd mulig navnet minnelund ved Feda kirkegård: 

Kvinesdal kirkelig fellesråd oppnevner følgende til en arbeidsgruppe som kan komme med forslag til 

plassering og utforming til møte i fellesrådet 27. september, med tanke på etablering i 2024. Følgende utgjør 

arbeidsgruppe: 

1. Åse Tønnsessen Sæbø 

2. Berit Hellestøl 

3. Olav Granlund 

Kirkevergen tiltrer arbeidsgruppen og forespør deltakerne. Saken kommer til orientering på neste møte. 

 

Feda menighetsråd spilte inn nye navn i prosessen. Anne Kathrine Lohne, Åse Tønnessen Sæbø, Djoerd van 

Kammen og kirkevergen hadde en befaring på gravplassen  15.9. Flere alternativer ble vurdert på sjøsiden. 

Det alternativet som gruppa falt ned på er mot vest rett sør for hovedinngangen. 

Dette området har en nærhet til utgangen, og stedet anses til å være godt egnet for å etablere en minnelund. 

Gruppa ser for seg en liten mur som skjerma området mot hovedinngang, Det vil være med en tilsvarende 

festeanordning med skinne som i Kvinesdal.  

 

En må jobbe videre med utforming og godkjenning av arealet til formålet. 



       

 

 

Anslagsvis vil en tilrettelegging av området beløpe seg til om lag kr 100.000. Det bør derfor utarbeide en 

plan før man går videre for å søke godkjenne hos Statsforvalteren i Vestfold og Telemark. Det bør i første 

om gang lages plass til 10-14 urner ,med tilhørende plass til minneplater på skinne. Gruppa ønsker å bruke 

de samme bronseplatene som i Kvinesdal. Vedlagt følger en enkel skisse av området. 

 

Minnelunden er innarbeidet i økonomiplanen. 

 

Forslag til vedtak: 

Kvinesdal kirkelige fellesråd ønsker at det jobbes videre med plan for minnelund ved Feda kirkegård, og 

støtter innspill om plassering og valg av minneplater med innfesting. Minnelunden er innarbeidet i 

økonomiplanen. 

 

Vedtak: 

Kvinesdal kirkelige fellesråd ønsker at det jobbes videre med plan for minnelund ved Feda kirkegård, og 

støtter innspill om plassering og valg av minneplater med innfesting. Minnelunden er innarbeidet i 

økonomiplanen. 

 

 

Sak 010/23 Evaluering av valgperioden for kirkelig fellesråd og menighetsråd 

Valgperioden nærmer seg slutten og denne saken kan det nok oppleves kommer litt sent. Det skyldes at 

evaluering ikke har vært utført tidligere. Nytt fellesråd skal overta fra 01.12.2023 og 3 nye menighetsråd fra 

01.11.2023. En evaluering kan bidra til bedre rådsarbeid og mer kontinuitet og derfor fremmes saken til 

behandling.   

 

Vi gjennomførte en tilsvarende undersøkelse etter perioden 2015-2019. Den kan gjøres enkelt på telefonen 

og skal ikke kreve lang tid. 

 

Styreevaluering er mer og mer vanlig i andre sammenhenger. Noen aktuelle spørsmål: 

• Hva er formålet med evalueringen? 

• Hvem er målgruppe for evalueringen? 

• Hva bør innholdet være? 

• Hvem bør evaluere? 

• Hvordan bør evalueringen gjennomføres (metoder)? 
 

1. Formålet med evalueringen: 

- Lære av erfaringer 

- Sikre at det beste i rådene blir videreført 

- Bedre saksbehandling og oppfølging 

2. Målgruppe: 

- Medlemmene i rådet 

3. Innholdet: 

- Møteledelse 

- Møtekultur 

- Måloppnåelse 

- Tilrettelegging og saksdokument  

- Oppfølging av saker. 

4. Hvem bør gjøre dette? 

- I denne om gang vil foreslås en løsning der kirkeverge gjør dette i samarbeid med leder og nestleder 

av kirkelige fellesråd 



       

 

 

5. Hvordan skal dette gjøres, metodevalg? 

- I denne omgang foreslås det å utarbeide et enkelt spørreskjema med maksimalt 10 spørsmål. 

Spørsmålene må være så konkrete at de gir mulighet til å hente ut erfaringer for å bli bedre, og 

utformet slik at det oppleves meningsfullt og lett å kunne gi svar på de spørsmål som stilles. 

- Skjemaet utarbeides i samarbeid mellom leder og kirkeverge, gjerne basert på om det kan gjøres 

felles f.eks for flere fellesråd i Lister.  

- Fellesrådene velges fra menighetsrådene. Et felles evalueringsskjema for MR og FR vil være å 

foretrekke, fordi menighetsrådets virksomhet er helt sentralt i vår kirke. Menighetsrådene må selv 

velge om de skal delta i evalueringen, men fellesrådet kan oppfordre til det.  

 

 

Forslag til vedtak: 

Kirkelig fellesråd er positive til en evaluering av rådets arbeid og rutiner. Leder og kirkeverge tar ansvar for 

å utarbeide et skjema som sendes ut og kan besvares elektronisk. Det bør ikke ha mer enn totalt 10 spørsmål 

innenfor områdene: Møteledelse, møtekultur, måloppnåelse, tilrettelegging og saksdokument og oppfølging 

av saker.  

 

Møtebehandling: 

I møtet ble det påpekt at det for framtiden ønskes en evaluering underveis i valgperioden. 

 

Vedtak: 

Kirkelig fellesråd er positive til en evaluering av rådets arbeid og rutiner. Leder og kirkeverge tar ansvar for 

å utarbeide et skjema som sendes ut og kan besvares elektronisk. Det bør ikke ha mer enn totalt 10 spørsmål 

innenfor områdene: Møteledelse, møtekultur, måloppnåelse, tilrettelegging og saksdokument og oppfølging 

av saker.  

I møtet ble det påpekt at det for framtiden ønskes en evaluering underveis i valgperioden. 

 

 

Sak 011/23 Justering av regler for minnelunden ved Kvinesdal kirkegård (tilleggssak) 

Dagens informasjonsfolder var lagt med som en orienteringssak. Kirkelig fellesråd ønsket å ta den opp som 

en egen sak i møtet. 

 

Forslag til vedtak: 

 

Møtebehandling: 

I møte ble det forslag om å justere reglene for minnelunden slik de er uttrykt i brosjyren som sendes til de 

som har gravsted i minnelunden: 

Foran bedet er det en steinkant der det kun kan plasseres gravlys og lignende. Der kan det også settes 

ned avskårne blomster. Egne blomstervaser finnes ved minnelunden.  

For å ta vare på beplantningen i bedet, er det ikke anledning å sette blomsterpotter eller  krukker i 

plantefeltet. Visne blomster, vaser og brukte gravlysholdere skal fjernes. 

 

Vedtak: 

Teksten i brosjyren justeres og sendes ut til alle som har graver i minnelunden: 

Foran bedet er det en steinkant der det kun kan plasseres gravlys og avskårne blomster. Egne 

blomstervaser finnes ved minnelunden. Visne blomster, vaser og brukte gravlysholdere skal fjernes. 

 


